
Skal alle heste behandles når en har bændelorm 

Nej det skal de ikke -man naturligvis altid give en ormekur! Men der er ingen belæg for at behandle en hel 

flok fordi der er en hest, der har orm –heller ikke en hest, som har bændelorm. Man kan ikke –man har 

forsøgt i årevis- behandle sig fri for orm. Flertallet af ormene er ikke i hestene, men i miljøet. Bændelorm 

infektionen er mobil! Mobil forstået sådan at vektoren/ mellemværten –en pansermide- er mobil dels ved 

egen kraft i det den kan bevæge sig og dels kan den overleve i hø og muligvis også wrap. Og således flyttes 

fra flok til flok. Så man kan dels ikke se på sine egne heste og inddele dem i flokke (hvad angår orm) og man 

kan ikke adskille dem fra naboens heste flokvis. Vores anbefaling og en række af førende eksperters 

anbefaling er, at man overvåger sine heste –overvågningen består af gødningsprøven 2 x årligt for rundorm 

og en gang for bændelorm -to x årligt hvis over 25-30 % af hestene er ”positive” , hvis man fra sæson til 

sæson oplever en målbar stigning og hvis man finder bændelorm i prøver hvor man ikke leder efter dem. 

Det sidste fordi dette oftest er udtryk for mange bændelorm. 

 


